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O prawie 5 tysięcy przestępstw stwierdzonych 
mniej niż w 2012 roku; mniejsza wykrywalność  
o prawie 5 %;  
mniejsza liczba kolizji i osób rannych; nieznaczny 
wzrost liczby wypadków drogowych i zabitych;  
pozytywne społeczne oceny pracy warmińsko-
mazurskiej Policji– policjanci garnizonu warmińsko
-mazurskiego podsumowali pracę za 2013 rok. 
 
27 stycznia 2014 roku w sali 
Warmińsko-Mazurskiego 
Urzędu Wojewódzkiego  
w Olsztynie odbyła się  
odprawa służbowa  
podsumowująca pracę 
policjantów i pracowników 
Policji za 2013 rok.  
W odprawie uczestniczyło 
kierownictwo Policji  
na czele  
z nadinsp. Krzysztofem Gajewskim I Zastępcą Komen-
danta Głównego Policji oraz  
nadinsp. Józefem Gdańskim Komendantem  
Wojewódzkim Policji oraz zaproszeni goście –  
Wojewoda Warmińsko-Mazurski Pan Marian Podziew-
ski, Prokurator Okręgowy w Olsztynie Pan Jan Przyby-
łek, Wiceprezes Sądu Okręgowego w Olsztynie 
Pan Piotr Mądry, Doradca Wojewody do spraw bezpie-
czeństwa Pan Wiesław Jackowski, Przewodniczący 
ZW NSZZ P w Olsztynie kom. Sławomir Koniuszy,  

Naczelnik Wydziału BSW Pani Beata Dołoto,  
oraz Naczelnik Zarządu Terenowego CBŚ w Olsztynie 
insp. Wojciech Gajda.  
Odprawę rozpoczął nadinsp. Józef Gdański Komen-
dant Wojewódzki Policji w Olsztynie, który mówił o tym, 
co działo się w garnizonie warmińsko-mazurskim  
w 2013 roku.  
Komendant szczegółowo omówił sprawy kadrowe,  
pionu kryminalnego, prewencji, logistyki, przedstawił 
wyniki badań społecznych podkreślając wysokie oceny 

społeczne zarów-
no Policji jako 
instytucji, jak i 
pracy policjantów. 
Przy tej okazji 
wspomniał rów-
nież o organizo-
wanych debatach 
społecznych,  
które zdaniem 
Komendanta  

przyczyniają się do przybliżenia społeczeństwu pracy 
Policji, zrozumienia i akceptacji jej działań.  
Komendant podkreślił, że w ubiegłorocznych bada-
niach przestępczości aż 72,4% badanych mieszkań-
ców naszego województwa deklarowało, że warmińsko
-mazurska policja jest skuteczna w walce z przestęp-
czością, a to oznacza wzrost pozytywnych ocen o pra-
wie 10% w stosunku do roku 2012 r. O prawie 11 % 
zmniejszyła się liczba osób, które nie miały zdania na 
temat oceny skuteczności pracy Policji.  

- „Bezpieczeństwo na Warmii i Mazurach jest na bardzo wysokim poziomie. 

To województwo zawsze miało bardzo dobre wyniki, ale i zagrożenie  

przestępczością nie jest najwyższe w kraju.  

Trudno porównywać warmińsko-mazurskie chociażby z Komendą Stołeczną 

czy województwem śląskim, ale na pewno poziom bezpieczeństwa jest tutaj 

wyższy”- powiedział nadinsp. Krzysztof Gajewski I Zastępca Komendanta  
Głównego Policji. 
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Zdaniem Komendanta efektem debat jest m.in. sku-
teczne dotarcie do tej grupy niezdecydowanych.  
– „Spotkania w formie debat stają się okazją do przybli-
żenia pracy Policji, przekonania do siebie niezdecydo-
wanych”- powiedział Komendant.  
W trakcie omawiania wyników badań społecznych  
Komendant poinformował uczestników odprawy  
o obawach mieszkańców Warmii i Mazur, do których 
uczestnicy badania zaliczyli włamania do mieszkań, 
piwnic lub samochodów oraz brawurowo jeżdżących 
kierowców w pobliżu swojego miejsca zamieszkania. 
 
Omawiając m.in. wyniki pracy pionu kryminalnego  
i prewencyjnego Komendant podkreślał,  
że w 2013 roku stwierdzono o prawie 5 tysięcy prze-
stępstw kryminalnych mniej; o prawie 2 tysiące mniej 
stwierdzono przestępstw z tak zwanych 7-kategorii, 
czyli najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa.  
Stwierdzono mniej przestępstw rozbójniczych, kradzie-
ży z włamaniem, kradzieży cudzej rzeczy, bójek 
i pobić, kradzieży samochodów, uszkodzenia mienia; 
policjanci zabezpieczyli prawie 30 kg 
marihuany, 13 kg amfetaminy,  
9 kg haszyszu, prawie 3 kg kokainy,  
zlikwidowano prawie 100 plantacji;  
w ruchu drogowym zmniejszyła się liczba 
kolizji i osób rannych, zwiększyła liczba 
zabitych, nieznacznie wzrosła liczba wy-
padków drogowych ( w 2013 roku doszło 
do 1615 wypadków drogowych, w 2012 

do 1607), na drogach Warmii i Mazur zginęło 155 
osób, co mimo ogromnej tragedii, z perspektywy dzie-
sięciu ostatnich lat, stanowi jeden z najniższych wskaź-
ników;  
Komendant zaznaczył, że w 2013 roku policjanci ruchu 
drogowego przebadali aż 340 tysięcy osób na zawar-
tość alkoholu. To prawie sześciokrotnie więcej niż 
w 2008 roku. 
 
Na zakończenie swojego wystąpienia Komendant Wo-
jewódzki Policji w Olsztynie przedstawił wyzwania 
na 2014 rok, do których zaliczył utrzymanie bezpie-
czeństwa w ruchu drogowym, uzupełnienie stanu eta-
towego służby ruchu drogowego; poprawę warunków 
pracy policjantów i pracowników policji; dalsze uspo-
łecznienie działalności Policji m.in. poprzez angażowa-
nie społeczności lokalnych w formie debat społecznych 
i współdziałanie z samorządami wszystkich szczebli; 
oraz tworzenie koalicji na rzecz przeciwdziałania prze-
mocy w rodzinie m.in. z pomocą społeczności, szkół, 
itd.  

 
 Wykres nr 2. Jak Pan(i) ocenia zaanga żowanie ni żej wymienionych organów, 
instytucji w prac ę na rzecz zapewnienia bezpiecze ństwa w ruchu drogowym?
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Mieszkańcy naszego województwa docenili pracę 

warmińsko-mazurskich policjantów na rzecz  

bezpieczeństwa w ruchu drogowym i bezpieczeń-

stwa organizacji imprez masowych stawiając ją  

na pierwszym miejscu spośród innych organów 

i instytucji. Takie są wyniki  VI edycji badań  

społecznych pod nazwą  

„Polskie Badanie Przestępczości”  
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Na odprawie głos 
zabrał Wojewoda 
Warmińsko-
Mazurski Pan Ma-
rian Podziewski, 
który mówił, że cie-
szą go dobre spo-
łeczne oceny Policji 
oraz to, że Policja 
otwiera się na 
współpracę  
z samorządami.  

Wojewoda powiedział, że jest dumny z pracy policjan-
tów garnizonu warmińsko-mazurskiego, docenił m.in. 
pracę policjantów OPP oddelegowanych do pełnienia 
służby w różnych powiatach województwa warmińsko-
mazurskiego, mówił, że cieszy go widoczność policjan-
tów patrolujących ulice.  
Podziękował również za pracę policjantów w zakresie 
zwalczania problemu dopalaczy.  
Wojewoda podkreślał dobrą pracę prewencyjną Policji, 
organizowanie wielu akcji wpływających na bezpie-
czeństwo w ruchu drogowym.  
Poinformował również, że chciałby nieodpłatnie prze-
kazać pomieszczenie dla policjantów, którzy wykonują 
swoje czynności na przejściach granicznych.  
Pan Wojewoda podziękował również związkom zawo-
dowym za współpracę oraz wszystkim policjantom  
i pracownikom Policji za dobrą pracę i służbę  
w 2013 roku. 
 

Po wystąpieniu Pana 
Wojewody głos zabrał 
Prokurator Okręgowy  
w Olsztynie  
Pan Jan Przybyłek, 
który powiedział,  
że cieszy go stan bez-
pieczeństwa, zmniej-
szenie liczby prze-
stępstw, gratulował 
wysokiej społecznej 

oceny pracy Policji.  

Podsumowując 2013 roku dodał, że był to rok bez po-
rażek. Podkreślał, że wysoka jakość pracy policjantów 
ma wpływ na wyniki pracy prokuratury.  
–„Bez państwa pomocy nie jesteśmy w stanie sami 
podołać”- dodał Jan Przybyłek.  
Poinformował również o priorytetach prokuratury 
na 2014 roku, do których zaliczył szybkość prowadzo-
nych postępowań, skuteczną i efektywną pracę, popra-
wę jakości prowadzonych postępowań, wzrost zabez-
pieczeń oraz systematyczne zmniejszanie się spraw 
zawieszonych. 
Podkreślał, że na przeszkodzie osiągnięcia celów 
bardzo często stoi niestabilność regulacji prawnych.  
Na zakończenie wystąpienia podziękował wszystkim 
policjantom za trud i wysiłek włożony w pracę na rzecz 
bezpieczeństwa i porządku publicznego. Życzył, aby 
udało się wypełnić wszystkie zadania postawione 
na ten rok, i aby służba przynosiła wiele przyjemności  
i satysfakcji. 
 
Kolejną osobą, która za-
brał glos na odprawie był 
Wiceprezes Sądu Okrę-
gowego w Olsztynie  
Pan Piotr Mądry, który 
bardzo wysoko ocenił 
pracę warmińsko-
mazurskiej Policji, do 
której pracy za 2013 rok 
nie miał żadnych uwag.  
 
Przed wystąpieniem I Zastępcy Komendanta Główne-
go Policji głos zabrał Przewodniczący ZW NSZZ  
Policjantów w Olsztynie kom. Sławomir Koniuszy. 
W swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na te wskaźniki, 
które – pomimo ogólnie zadawalającego stanu bezpie-
czeństwa w regionie – powinny wzbudzać jednak pew-
ne obawy. Wśród niepokojących aspektów wymienił 
coroczne zmniejszanie się liczby etatów, co jest konse-
kwencją Zarządzenia 88 KGP  
z 1 lutego 2011 roku w sprawie zasad naliczeń etato-
wych. 
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Przewodniczący 
mówił, że kryteria 
naliczeń etatów  
zawarte w Zarządze-
niu 88 są  
niemiarodajne,  
i że zamiast liczby 
przestępstw stwier-
dzonych w zakoń-
czonych postępowa-
niach przygotowaw-

czych należałoby brać pod uwagę wykrywalność,  
która w znacznie większym stopniu odzwierciedla  
rzeczywiste obciążenie policjantów zadaniami, i odpo-
wiada na pytanie -czy policjantów jest za dużo,  
czy za mało.  
Pan Przewodniczący zaznaczył również, że spadek 
wykrywalności w warmińsko-mazurskim o prawie 5 % 
jest wynikiem zabierania etatów z naszego garnizonu. 
Podnosił, że zmniejszanie liczby etatów od 2011 roku 
powoduje zwiększenie obciążenia pracą innych  
policjantów. 
Przewodniczący podniósł również kwestię mniejszej 
liczby przyjęć policjantów w 2013 roku niż to wynikało  
z limitów przyznanych dla garnizonu. 
Poruszył również kwestię badań profilaktycznych 
i sposobu ich rozliczania. Zdaniem przewodniczącego 
poddawanie policjantów badaniu na zawartość alkoho-
lu bez zaistnienia przesłanek faktycznych, jest niezgod-
ne z obowiązującymi przepisami, i w odczuciu samych 
policjantów narusza ich godność osobistą.  
Zwróciwszy uwagę na brak zdarzeń nadzwyczajnych  
z udziałem nietrzeźwych policjantów na służbie stwier-
dził, że funkcjonujące dotychczas procedury są w pełni 
wystarczające i odpowiadają wysokiemu poczuciu  
odpowiedzialności policjantów.  
Pan przewodniczący mówił również o pieniądzach  
na szkolenia, które jego zdaniem zostały przez Komen-
danta Głównego Policji przekazane z pieniędzy  
na nagrody. Kom. Sławomir Koniuszy poinformował,  
że związkowcy zamierzają wnioskować o zwrot tych 
141 tysięcy. 
 

Na zakończenie odprawy głos zabrał 
I Zastępca Komendanta Głównego Policji  
nadinsp. Krzysztof Gajewski, który poruszył kwestie 
stanu bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie 
kraju. 
Komendant prosił uczestników odprawy o zwrócenie 
uwagi na przyczyny wypadków drogowych,  
na to, że główną przyczyną wypadków drogowych  
nie jest alkohol, a nadmierna prędkość.   
Komendant poruszył kwestie skuteczności policjantów 
w wykrywaniu nietrzeźwych kierujących, i przy tej oka-
zji pogratulował warmińsko-mazurskim policjantom 
wysokiej skuteczności w tym obszarze.  
Mówił o sprawach doposażenia komórek ruchu drogo-
wego w sprzęt i wyposażenie oraz o stanie etatowym 
komórek ruchu drogowego.  
Poruszył również sprawy dotyczące konwojów między-
narodowych, wydarzeń nadzwyczajnych oraz przeciw-
działania przemocy w rodzinie.  
 
Zastępca Komendanta Głównego Policji wysoko ocenił 
stan bezpieczeństwa na terenie naszego wojewódz-
twa. Dziennikarzom, którzy przyszli na odprawę mówił 
m.in. - „Statystyka, to narzędzie, które opisuje 
 rzeczywistość; staram się uciekać tylko od oceny 
statystycznej, bo statystyka ma to do siebie,  
że można ją bardzo różnie interpretować. 
Gdybyśmy brali pod uwagę tylko statystykę,  
to województwo warmińsko-mazurskie mieści się 
w czołówce kraju.  
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Ja oprócz statystyki wolę rozmawiać o innych 
elementach pracy, o tym, co nas czeka,  
a nie tylko o tych suchych cyferkach.  
Patrząc tylko na liczby tracimy z oczu człowieka, 
nie tylko obywatela, ale również policjanta. 
Bezpieczeństwo na Warmii i Mazurach jest 
na bardzo wysokim poziomie.  
To województwo zawsze miało bardzo dobre  
wyniki, ale i zagrożenie przestępczością nie jest 
najwyższe w kraju.  
Trudno porównywać warmińsko-mazurskie  
chociażby z Komendą Stołeczną czy wojewódz-
twem śląskim, ale na pewno poziom bezpieczeń-
stwa jest tutaj wyższy”- powiedział nadinsp. Krzysz-
tof Gajewski. 
 
Odprawę zakończył Komendant Wojewódzki Policji 
w Olsztynie nadinsp. Józef Gdański, który podzięko-
wał wszystkim policjantom i pracownikom Policji za 
dobrą pracę w 2013 roku.  
Podziękował również za efektywną współpracę  
z Biurem Spraw Wewnętrznych KGP  
oraz Zarządem Terenowym CBŚ w Olsztynie;  
za współpracę z szefami prokuratury i sadu,  
a także za dobrą współpracę z policyjnym związkiem 
zawodowym NSZZ P, podkreślając udział przedstawi-
cieli związku m.in. w organizacji Święta Policji  
oraz wigilii dla podopiecznych Fundacji Pomocy  
Wdowom i Sierotom po Poległych Policjantach. 

Bożena Przyborowska 

Zdjęcia: Radosław Rząp,  
sierż. Daniel Bruski 
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- Z wywiadu z pierwszego numeru „Informatora” 

wynikało, że jest Pan policjantem o najdłuższym 

stażu na stanowisku Komendanta Powiatowego 

Policji. Od tamtej rozmowy minęło prawie pięć lat,  

a Pan nadal z sukcesami prowadzi powiatową  

jednostkę Policji. W czym tkwi Pana sukces? 

 

- To fakt, jestem komendantem z najdłuż-

szym stażem na stanowisku.  

Zacząłem służbę w Kompanii  

Prewencji Komendy Wojewódz-

kiej w Olsztynie. W 1984 roku 

wróciłem do Mrągowa,  

gdzie przeszedłem wszystkie 

szczeble od policjanta  

do komendanta, którym zosta-

łem w czerwcu 1999 roku.  

Od 26 maja 2006 roku jestem  

w Kętrzynie. Może to jest sukces -jak 

Pani to określa-, że zacząłem  

od "krawężnika", a zostałem komendantem.  

Zdobywałem doświadczenie na wielu stanowiskach, 

wiedzę w szkołach resortowych i uczelniach cywilnych. 

Ukończyłem między innymi studia z zakresu organiza-

cji i zarządzania na Politechnice Białostockiej.  

Myślę, że to właśnie pozwala mi bez poważniejszych 

problemów kierować jednostką policji. 

 

 

 

- W pierwszym wywiadzie mówił Pan, że ma Pan 

jeszcze chęć do pracy i „parę rzeczy do zrobienia”; 

życzył Pan sobie wytrwałości w dalszej pracy, 

jak najmniej zdarzeń, skutecznej pracy kryminalnej 

oraz wyrozumiałych przełożonych. Czy Pana  

życzenia sprzed pięciu lat spełniły się? 

 

- Śmiało mogę powiedzieć, że moje ży-

czenia się spełniły.  

Mam nadal chęci do pracy  

i "parę rzeczy do zrobienia". 

Na stanowisku komendanta 

nie ma mowy o pozorowa-

niu. Wiedzą to doskonale 

moi podwładni, policjanci  

i pracownicy.  

Miałem  wyrozumiałych prze-

łożonych, którzy zawsze podej-

mowali przemyślane decyzje  

i darzyli mnie zaufaniem. 

 

- Zdrowie i dużo sił; konsekwentne dążenie do ce-

lu; umiejętność współpracy z ludźmi; otwarcie na 

mieszkańców; umiejętność przekonywania do swo-

ich pomysłów, wizji; budowanie dobrych relacji  

z ludźmi – takie elementy wymienił Pan w odpowie-

dzi na pytanie o to, jakimi cechami powinien się 

charakteryzować człowiek, który chce długo i sku-

tecznie pełnić funkcję na stanowisku Komendanta 

Powiatowego Policji.  

Setny numer „Informatora” stał się okazją do spotkania z insp. Wiesławem Skudelskim Komendantem  

Powiatowym Policji w Kętrzynie, który był bohaterem pierwszego numeru dwutygodnika „Informator”, któ-

ry na stronie internetowej ukazał się 15 października 2009 roku.  

Bożena Przyborowska zapytała Pana Komendanta m.in. o jego zawodowe sukcesy oraz o to, czy spełniły 

się jego życzenia sprzed prawie pięciu lat. 
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Czy z perspektywy kolejnych lat zmieniłby Pan 

swoją odpowiedź, albo uzupełnił o jakieś nowe ele-

menty? 

To co powiedziałem wówczas, jest bardzo ważne i nie 

zmieniłem zdania. Zdrowie, siły, konsekwencja w dzia-

łaniu, umiejętność współpracy z ludźmi to przymioty, 

które są niezbędne nie tylko na stanowisku komendan-

ta. Nie wspomniałem wówczas o nie mniej ważnych 

sprawach, jak uczciwość, skromność, lojalność, zaufa-

nie. Wszyscy, z którymi współpracowałem i współpra-

cuję wiedzą, że nie składam pustych obietnic i każde-

mu mogę "spojrzeć w oczy".  

Można mnie również przekonać do zmiany zdania,  

ale do tej rozmowy trzeba się przygotować. 
 

- Pięć lat temu za największy sukces uznał Pan wy-

gląd swojej jednostki -Komendy Powiatowej Policji 

w Kętrzynie, podkreślając, że to również sukces 

Pana załogi. A gdybym teraz zadała Panu pytanie  

o to, co zalicza Pan do swoich  sukcesów zawodo-

wych, to co by Pan odpowiedział, patrząc na całe 

Pana dotychczasowe życie zawodowe? Co dla Pa-

na było ważne, z czego był Pan dumny, co Pana 

cieszyło? 

- Policjantem jestem prawie 32 lata. Przez ten czas 

działo się w mojej pracy bardzo dużo, były sukcesy, 

jak i porażki, jednak cały ten okres wspominam bardzo 

dobrze.  

O sukcesach trudno mi mówić, nie lubię się chwalić. 

Cieszę się z tego, jak wygląda komenda, zespół ludzi, 

którzy ze zrozumieniem realizują swoje zadania.  

Od wielu lat z okazji Święta Policji odwiedzają nas  

koledzy policjanci z Ukrainy, Czech, Niemiec, Litwy, 

Norwegii. Są pozytywnie zaskoczeni stanem komendy, 

wyposażeniem, jakim dysponujemy w Kętrzynie. 

Nie bez znaczenia jest bardzo dobra współpraca  

ze Strażą Graniczną, Strażą Pożarną, Strażami Miej-

skimi, Służbą Więzienną, oraz z wszystkimi samorzą-

dami. To sukces mój, ale też i mojej załogi.  

 

Dumny jestem z sukcesów moich podwładnych,  

cieszą te sprawy, gdzie policjanci odzyskiwali mienie, 

ale najbardziej sprawy, gdzie ratowali życie ludzkie. 

Rozmawiam z nowo przyjętymi, młodymi policjantami. 

Mówię im czego oczekuję, a czego nie toleruję w ich 

przyszłej służbie. Wskazuję, że ich sukcesy są moimi 

sukcesami, i najważniejszy w tym wszystkim  

jest człowiek. 
 

- Trwają podsumowania pracy Policji za 2013 rok. 

Jak Pan ocenia pracę swoich policjantów? 

- Z całą odpowiedzialnością mogę powiedzieć,  

że w 2013 roku swoje zadania realizowaliśmy bardzo 

dobrze. Praca w Policji to nie tylko określony godzina-

mi etat, ale całodobowa służba.  

Wychodząc z komendy, czy zdejmując mundur  

nie da się zapomnieć o misji jaką ma do spełnienia 

funkcjonariusz Policji. Udowodnili to już nie raz moi 

podwładni. W czasie wolnym od służby zatrzymywali 

pijanych kierowców, poszukiwanych, reagowali na chu-

ligańskie wybryki, i -z czego jestem dumny- ratowali 

ludzkie życie. Za to 31 stycznia 2014 r. w Warszawie 

dwóch moich dzielnicowych mł. asp. Piotr Kuczyński 

oraz asp. Marek Ożga zostanie odznaczonych  

Krzyżem Zasługi Za Dzielność.   

W powiecie kętrzyńskim znacząco zmniejszyliśmy ilość 

zdarzeń. Potwierdzają to statystyki, ale ważniejsza  

moim zdaniem jest społeczna ocena naszej pracy,  

o którą trzeba zapytać mieszkańców i turystów, czy oni 

czują się tu komfortowo i bezpiecznie.  

My dokładamy wszelkich starań, by tak właśnie było.   

  

- Nadal Pana pasją jest myślistwo i fotografia? 

- Nadal każdą wolną chwilę spędzam na łonie natury 

polując i fotografując. Mam też sukcesy łowieckie.  

7 października 2013 roku strzeliłem jelenia byka,  

szesnastaka nieregularnego o wadze poroża 9,1 kilo-

grama. Może to być moje życiowe, rekordowe trofeum. 

Byk miał nie mniej niż 13 lat.  
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Była i inna zwierzyna na rozkładzie. Zrobiłem też na 

polowaniu kilkadziesiąt zdjęć, którymi na razie się nie 

chwalę. Sporo czasu poświęcam na działalność spo-

łeczną w kole łowieckim, gdzie jestem członkiem Komi-

sji Rewizyjnej, i IPA - Międzynarodowym Stowarzysze-

niu Policji, gdzie jestem skarbnikiem Warmińsko-

Mazurskiej Grupy Wojewódzkiej. 

 

- Tradycyjnie zadam jeszcze jedno pytanie -czego 

można Panu życzyć w życiu osobistym i zawodo-

wym? 

- Odpowiem tradycyjnie -"mam jeszcze sporo do zro-

bienia", więc życzyłbym sobie wytrwałości w realizacji 

celów. Przede wszystkim zdrowia, pomyślności, akcep-

tacji moich działań.  "Niech bór darzy" w życiu osobi-

stym i zawodowym. 
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Dziś w Warszawie dwaj kętrzyńscy policjanci zostaną 

odznaczeni Krzyżem Zasługi za Dzielność za bohater-

ską postawę i ratowanie życia ludzi z pożaru.  

Prezydent RP docenił ich służbę, którą pełnili  

12.01.2013 roku. 

Tego dnia przed godziną pierwszą w nocy oficer dyżur-

ny kętrzyńskiej Policji przyjął zgłoszenie o pożarze  

domu wielorodzinnego w Kętrzynie przy ul. Chopina. 

Pierwsi na miejscu pojawili się kętrzyńscy policjanci, 

którzy nie czekając na przybycie innych służb od razu 

przystąpili do działania. Funkcjonariusze ustalili,  

że w budynku trzykondygnacyjnym, pięcioklatkowym, 

pożarem objęte jest jedno z mieszkań na drugim pię-

trze. Drzwi do mieszkania były otwarte, wydobywał się 

z niego gęsty dym i ogień. Na progu tego mieszkania 

leżała kobieta, a na klatce schodowej mężczyzna. 

Funkcjonariusze natychmiast wynieśli osoby z rejonu 

bezpośredniego zagrożenia życia, a następnie przeka-

zali zespołowi karetki pogotowia.  

Policjanci ewakuowali mieszkańców budynku oraz brali 

czynny udział w działaniach zapewniających ludziom  

bezpieczeństwo. 

Dzięki szybkiej i profesjonalnej pomocy zarówno kobie-

cie, jak i mężczyźnie z palącego się mieszkania nic 

poważnego się nie stało. 

Prezydent RP docenił wkład policjantów w ratowanie 

życia i mienia ludzi, ich postawę, odwagę, męstwo 

i za ratowanie innych z narażeniem własnego  życia 

wyróżnił asp. Marka Ożga i asp. Piotra Kuczyńskiego 

odznaką „Krzyża Zasługi za Dzielność”.  

Policjanci dali się poznać jako opanowani i potrafiący 

profesjonalnie kierować realizacją działań,  ratowali 

ludzi z pożaru mimo gęstego dymu i wysokiej tempera-

tury. – „Tamtej nocy to akurat my byliśmy na służ-

bie,  zapewne każdy policjant będący na naszym 

miejscu zachowałby się podobnie” – mówili boha-

terscy policjanci.  – „Mówi się, że w naszą służbę 

od zawsze wpisane jest ryzyko. Tamtej nocy kiero-

waliśmy się przede wszystkim chęcią pomocy dru-

giemu człowiekowi. Nie myślało się wtedy o ryzy-

ku, tylko o tym, aby pomóc innym”- dodali. 

Asp. Marek Ożga i asp. Piotr Kuczyński dzielnicowi 

KPP w Kętrzynie za ratowanie ludzi z pożaru  

zostaną dziś  odznaczeni Krzyżem Zasługi  

za Dzielność, nadawanym przez Prezydenta RP. 

 

asp. Marek Ożga swoją służbę 
rozpoczął w roku 1996.  
Po zakończeniu kursu podstawo-
wego w Ośrodku Szkolenia  
w Warszawie rozpoczął pracę  
w Wydziale Policji Sądowej  
w Komendzie Stołecznej Policji  
w Warszawie. W czerwcu 1999 
roku dalszą służbę pełnił w Komi-
sariacie Policji w Barcianach,  

a rok później w Ogniwie Patrolowo-Interwencyjnym w Komen-
dzie Powiatowej Policji w Kętrzynie.  
Od sierpnia 2007 roku objął stanowisko dzielnicowego.  
Był wielokrotnie nagradzany przez Komendanta Wojewódzkie-
go Policji w Olsztynie, a także przez Komendanta Powiatowe-
go Policji w Kętrzynie za doskonałe wyniki w służbie.  
Funkcjonariusz godnie reprezentuje jednostkę uczestnicząc  
w wielu turniejach piłki siatkowej.  

asp. Piotr Kuczyński służbę w Policji roz-
począł w roku 1998.  
Po zakończeniu kursu podstawowego  
w Olsztynie rozpoczął pracę w Ogniwie 
Patrolowo-Interwencyjnym w Komendzie 
Powiatowej Policji w Kętrzynie.  
W 2003 roku został przewodnikiem psa 
służbowego, z którym wspólnie przeszedł 
specjalne szkolenie w Zakładzie Kynologii 
Policyjnej w Sułkowicach.  
Asp. Piotr Kuczyński w 2005 roku został wyróżniony przez Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Olsztynie za osiągnięcia służbowe m.in. za 
zatrzymanie największej liczby sprawców na gorącym uczynku w woje-
wództwie.  
W roku 2006 podczas wojewódzkich eliminacji kynologicznych do Mi-
strzostw Polski w Sułkowicach ze swoim czworonożnym przyjacielem 
zdobył zaszczytne III miejsce na podium.  
Dzielnicowym jest od 2012 roku.  
Funkcjonariusz godnie reprezentuje jednostkę uczestnicząc w wielu 
turniejach piłki nożnej.  

sierż. sztab. Ewelina Piaścik 
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Asp. Artur Rulewski i sierż. Błażej Kwiatkowski  

bez zastanowienia wskoczyli do rzeki, by ratować 

tonącego mężczyznę.  

Za ratowanie innych z narażeniem własnego życia  

Prezydent RP nagrodził ich  

Krzyżem Zasługi za Dzielność.  

Dla asp. Artura Rulewskiego jest to już drugie takie 

odznaczenie.  

Policjanci doskonale pamiętają minuty, a nawet sekundy 
zdarzeń, w których ratowali życie innych, ryzykując własne. 
Służbę zaczęli jak co dzień. Przyszli do pracy, założyli mun-
dur, pobrali broń, wyposażenie. Później krótka odprawa  
do służby, wyznaczenie rejonów, zlecenie zadań.  
Żaden z funkcjonariuszy nie przypuszczał, że zrobi coś wiel-
kiego, że zaryzykuje własnym zdrowiem, życiem, by ktoś 
zupełnie obcy mógł dalej pracować, cieszyć się rodziną, 
znajomymi…, by mógł dalej żyć. 
 
Niemal codziennie słyszymy w radiu, telewizji, że ktoś  
komuś pomógł, że uratował życie.  
Asp. Artur Rulewski i sierż. Błażej Kwiatkowski z Komendy 
Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim to dwaj  
z czterech warmińsko-mazurskich policjantów, którzy dziś  
w sali konferencyjnej Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
zostaną uhonorowani Krzyżem Zasługi za Dzielność.  
Odznaczenia zostaną wręczone przez Ministra  
Bartłomieja Sienkiewicza.  
 
Prezydent RP, który nadaje Krzyże Zasługi za Dzielność  
docenił służbę nowomiejskich policjantów  
z 1 czerwca 2013 r., kiedy ryzykując własne życie uratowali 
człowieka.  
Tego dnia o godz. 14.30. oficer dyżurny nowomiejskiej  
komendy otrzymał telefon z informacją, że na moście  
w Nowym Mieście Lubawskim za barierkami stoi mężczyzna 
i najprawdopodobniej chce popełnić samobójstwo.  
Błyskawicznie skierował na miejsce zdarzenia policjantów, 
którzy bardzo szybko się tam pojawili, i zauważyli, jak męż-
czyzna skacze z mostu do rzeki. O całej sytuacji poinformo-
wali dyżurnego; natychmiast zatrzymali radiowóz, i gdy do-
biegli do koryta rzeki zauważyli mężczyznę płynącego nur-

tem kilka metrów od brzegu . Policjanci wskoczyli do wody. 
Jeden z funkcjonariuszy złapał mężczyznę i próbował wy-
ciągnąć na brzeg, a drugi w tym czasie asekurował kolegę, 
którego tonący wciągał pod wodę.  
Dzięki doskonałej współpracy policjanci wyciągnęli mężczy-
znę na brzeg i udzielili mu pierwszej pomocy.  
Niedoszły samobójca został przekazany zespołowi ratownic-
twa medycznego, który przewiózł 48-latka do szpitala.   
Gdyby nie determinacja funkcjonariuszy, doszłoby  
do tragedii.  
 
 
Asp. Artur Rulewski do Policji wstąpił w 1999 roku.  
Kurs podstawowy skończył rok później w Szkole Policjiw Słupsku. 
Swoją przygodę ze służbą rozpoczął w Ogniwie Patrolowo – Inter-
wencyjnym Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lu-
bawskim. Od 2003 policjant pracuje w „drogówce”.   
Asp. Artur Rulewski w 2011 roku został już odznaczony Krzyżem 
Zasługi za Dzielność. Wraz z partnerem w miejscowości Jamielnik 
wyciągnęli z płonącego auta, które uderzyło w drzewo i dachowa-
ło, cztery  nieprzytomne osoby. Funkcjonariusze zdołali również 
ugasić płonący samochód.  
W 2010 roku policjant został nagrodzony przez Komendanta  
Wojewódzkiego Policji w Olsztynie za uratowanie młodego miesz-
kańca powiatu, który tonął w Drwęcy. 

 
 
Sierż. Błażej Kwiatkowski do Policji wstąpił w 2010 roku. 
Zanim rozpoczął służbę w nowomiejskiej komendzie ukończył 
szkolenie w Szkole Policji w Słupsku.  
Pierwsze kroki stawiał w Ogniwie Patrolowo- Interwencyjnym.  
Od 2012 roku jest funkcjonariuszem ruchu drogowego. 
 

 

Opracował sierż. Daniel Bruski 



Str. 12 

numer 100 (5/6) 

Kilkanaście litrów krwi oddano w czasie akcji  

zorganizowanych w KPP w Braniewie oraz OPP.  

Wśród honorowych dawców byli: przewodniczący Zarządu 

Wojewódzkiego NSZZ Policjantów  w Olsztynie  

Sławomir Koniuszy  

oraz wiceprzewodniczący Henryk Kołecki.  

 

Akcje były odpowiedzią na apel  policyjnych związkowców  

o zbiórkę krwi na rzecz poszkodowanych w tragicznym  

wypadku w Kamieniu Pomorskim, w którym życie straciło sześć osób, w tym policjant wraz z żoną i dziec-

kiem, oraz na apel Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w związku z brakiem zapasów krwi w Regionalnym 

Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Olsztynie. 

 

 

B.P. 
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Ponad 9 litrów krwi 

oddano w czasie  

akcji zorganizowanej 

w Komendzie Powia-

towej Policji  

w Braniewie. 

Część tego bezcen-

nego leku zostanie 

przekazana dla ofiar 

tragedii w Kamieniu Pomorskim.  

Kilkanaście osób, w tym policjanci, pracownicy braniewskiej 

Policji, a także Komendant Straży Granicznej w Grzechot-

kach oraz mieszkańcy naszego powiatu  odpowiedzieli na 

apel Wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz policyjnych 

związkowców o honorowe oddawanie krwi.  

Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwrócił się z apelem  

w związku z kurczącymi się zapasami krwi w Regionalnym 

Centrum Krwiodawstwa i  Krwiolecznictwa w Olsztynie; 

policyjni związkow-

cy prosili o zbiórkę 

krwi na rzecz po-

szkodowanych  

w tragicznym wy-

padku w Kamieniu 

Pomorskim.  

 

 

W KPP w Braniewie krew oddało 15 osób.  

 Warmińsko-mazurscy policjanci  

kontynuują akcję oddawania krwi 
Policjanci z Warmii i Mazur kontynuują akcję zbiórki 

krwi. Tym razem -21 stycznia 2014 r.-to policjanci  

z olsztyńskiego OPP postanowili licznie odpowiedzieć 

na służbowo-związkowy apel dotyczący zbiórki krwi 

pod hasłem „Błękitni na ratunek”. 

Trwająca wciąż akcja jest konsekwencją tragicznego 

wypadku w Kamieniu Pomorskim, gdzie wśród śmier-

telnych ofiar znalazł się policjant i jego rodzina.  

Krew wciąż potrzebna jest tym poszkodowanym, któ-

rzy walczą o życie bądź o zdrowie. 

 

W imieniu Warmińsko-Mazurskiego Zarządu 

Wojewódzkiego NSZZ Policjantów  

w Olsztynie serdecznie dziękuję wszystkim 

tym, którzy swoją krew już oddali lub też 

zamierzają to uczynić w najbliższych 

dniach. 

 

    Sławomir Koniuszy 

 

 
 

st. post. Jolanta Ciszewska 
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Kilkunastu policjantów, pracowników cywilnych 
iławskiej Policji oraz mieszkańców powiatu włączyło 
się do akcji honorowego oddawania krwi.  
Odpowiedzieli na apel policyjnych związkowców  
o honorowe oddawanie tego cennego środka 
 leczniczego. 

Wczoraj w Komendzie Powiatowej Policji w Iławie przepro-
wadzona została akcja honorowego oddawania krwi, w której 
wzięli udział policjanci, pracownicy cywilni oraz mieszkańcy 
Iławy. Krew, składniki krwi i produkty krwiopochodne należą 
do najczęściej stosowanych środków leczniczych.  
Policjanci na co dzień obsługujący wypadki drogowe i zda-
rzenia, w wyniku których poszkodowani potrzebują do życia 
tego cennego środka leczniczego, doskonale rozumieją ideę 
honorowego krwiodawstwa, dlatego chętnie włączyli się do 

akcji. W iławskiej jednostce krew oddało kilkanaście osób. 
Trafi ona do Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwio-
lecznictwa w Olsztynie.  
Organizatorem akcji jest asp. sztab. Janusz Skuzjus – iławski 
policjant a jednocześnie prezes  Oddziału Rejonowego PCK 
w Iławie oraz zarząd terenowy NSZZ Policjantów w Iławie  

 

 

sierż. sztab. Joanna Kwiatkowska 
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- W jakiej mierze mianowanie na stanowisko Zastępcy 
Naczelnika zmieni Pana dotychczasowy charakter  
pracy? 
 
- W pewnym stopniu na pewno zmieni. Stanowisko wymaga 
szerszego światopoglądu dotyczącego funkcjonowania Wy-
działu jako organizacji. Należy przestawić się z postrzegania 
problemów z punktu widzenia kierownika i rozpatrywania 
tych problemów z punktu widzenia menadżera.  
Bez wątpienia przydadzą się umiejętności pracy koncepcyj-
nej. Zwłaszcza, że jednym z podstawowych zadań przewi-
dzianych dla stanowiska jest wsparcie Naczelnika  
przy zarządzaniu Wydziałem, szczególnie w okresie jego 
nieobecności. Wymaga to posiadania wiedzy w każdym 
obszarze działania Wydziału, nie tylko w tym bezpośrednio 
nadzorowanym. Wiedzy, która zagwarantuje, że efektyw-
ność pracy komórki nie osłabnie nawet przez chwilę.  
Jestem w tej korzystnej sytuacji, że miałem możliwość pracy 
na podobnych stanowiskach, bowiem w okresie  
od maja 2010 roku do września 2011 roku pełniłem obo-
wiązki Naczelnika Wydziału Łączności i Informatyki,  
a od września 2011 roku do dnia mianowania, pełniłem obo-
wiązki nieetatowego zastępcy. Była to dobra „szkoła życia”, 
która na pewno przyda się w codziennej pracy. 

- Przeszedł Pan wszystkie szczeble kariery w Wydziale 
Łączności i Informatyki, jaki obszar pracy jest Panu naj-
bardziej bliski? Co Panu sprawia najwięcej radości? 
 
- Jak nazwa komórki wskazuje, jest to wydział obejmujący, 
oprócz już wszechobecnej Informatyki, również zagadnienia 
łączności. Myślę, że właśnie ta zapomniana łączność jest mi 
bardziej bliska. Dlaczego? Niemal całe moje życie osobiste  
i zawodowe skupiało się wokół tematyki łączności. Nauka  
w Technikum Elektronicznym na kierunku Telekomutacja, 
ukończenie Szkoły Podoficerów Wojsk Łączności oraz póź-
niejsza służba w wojskach łączności. Następny etap to już 
praca w Policji, kolejno do 2002 roku w Wydziale Łączności, 
a po reorganizacji, w Wydziale Łączności i Informatyki.  
Natomiast, jeśli chodzi o zajmowane stanowiska, szczegól-
nie bliskie są mi dwa, które będę zawsze wspominał z sen-
tymentem. Pierwsze, to stanowisko, które zajmowałem za-
raz po rozpoczęciu pracy w ówczesnym Wydziale Łączno-
ści, kiedy pracowałem jako technik bezpośrednio na tzw. 
„pierwszej linii”. Drugim było stanowisko Kierownika Sekcji 
Radiokomunikacji, gdzie miałem przyjemność pracy z grupą 
doświadczonych fachowców, realizujących zadania w termi-
nie i na wysokim poziomie. Grupą pracowników właściwie 
zmotywowanych do osiągnięcia postawionego celu. 

„W codziennej pracy najwięcej radości sprawiają mi sytuacje,  

kiedy wspólnie z współpracownikami finalizujemy nowe projekty, 

oddajemy je do użytku dla szerokiej grupy odbiorców,  

którzy są zadowoleni z ich jakości i funkcjonalności(…).  

Cieszę się, że dana jest mi możliwość współpracy z gronem zdolnych 

i wartościowych ludzi. Z racji posiadanego wykształcenia, większość 

tych osób, to umysły ścisłe, charakteryzujące się przede wszystkim 

umiejętnością rzeczowej analizy oraz umiejętnością zdobywania 

wiedzy poprzez samokształcenie. Bardzo cenię takie osoby,  

gdyż wiem z własnego doświadczenia,  ilu wyrzeczeń wymaga taka 

postawa” – powiedział podkom. Robert Jackiewicz  

nowy Zastępca Naczelnika Wydziału Łączności i Informatyki KWP w Olsztynie.  

 

Bożena Przyborowska zapytała podkom. Roberta Jackiewicza m.in. o to, jak wygląda jego droga zawodowa, 

oraz  jakie zadania i cele postawił sobie do realizacji na nowym stanowisku. 
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W codziennej pracy najwięcej radości sprawiają mi sytuacje, 
kiedy wspólnie z współpracownikami finalizujemy nowe pro-
jekty, oddajemy je do użytku dla szerokiej grupy odbiorców, 
którzy są zadowoleni z ich jakości i funkcjonalności.  
Wtedy ja mogę z czystym sumieniem wystąpić z wnioskiem  
o wyróżnienie pracowników, a później pogratulować im 
przyznanej nagrody. 
 
- Jest Pan twórcą specjalistycznego oprogramowania. 
To Pan stworzył m.in. Elektroniczny Rejestr Zgłoszeń 
oraz System Ewidencji Finansowej. Czy  w związku ze 
zmianą stanowiska i charakteru pracy będzie jeszcze 
czas na pracę twórczą?  
 
- Zgadza się. Tworzenie systemów bazodanowych oraz 
aplikacji elektronicznych wspomagających podejmowanie 
decyzji, stało się moją pasją. Wspomniane przez Panią apli-
kacje powstały w 2007 roku i znajdują zastosowanie w co-
dziennej pracy Wydziału, usprawniając funkcjonowanie  
stanowisk wykonawczych, wspomagających oraz kierowni-
czych. Aplikacja Elektroniczny Rejestr Zgłoszeń spotkała się 
również z zainteresowaniem ze strony innych jednostek 
Policji w kraju. Jeżeli dobrze pamiętam, program trafił do  
SP w Słupsku, SP w Katowicach, KWP w Katowicach oraz 
do KWP w Gorzowie Wielkopol-
skim. Jeżeli się pomyliłem, prze-
praszam.  
Żartując, często mówię, że mój 
rejestr jest protoplastą, słynnej  
w całym kraju i owianej legendą, 
platformy „Help Desc”. 
 
Większość moich aplikacji po-
wstała po godzinach służbowych, 
więc nieco inny charakter pracy 
oraz zwiększony  
zakres obowiązków nie wpłyną 
istotnie na moją pracę twórczą. 
Oczywiście takie postępowanie, 
czyli praca po godzinach w domu, jest niekorzystna dla ro-
dziny, ale na szczęście mam wyrozumiałą żonę i wspaniałe 
dzieci. 
 
Jak spojrzę wstecz, w przeciągu 7 lat, trochę tych aplikacji 
powstało. Może wymienię tylko te najistotniejsze:  
Wykaz Potrzeb Jednostek, Rejestr Umów  
i Zleceń, Ewidencja Materiałów, Plan Zamówień Publicz-

nych, Poczta oraz Urlopy Pracowników. Ta ostatnia aplika-
cja jest w tej chwili modyfikowana i zostanie rozbudowana  
o moduł oceny pracowników. Przy ścisłej współpracy z ka-
drą kierowniczą Wydziału, opracowane zostały kryteria oce-
ny oraz zbudowany został mechanizm zbierania i prezenta-
cji danych. Aplikacja jest obecnie w fazie testów.  
Będzie stanowiła narzędzie informatyczne, wykorzystywane 
w realizacji standardów kontroli zarządczej, mianowicie:  

w informacji i komunikacji oraz 
monitorowaniu i ocenie. 
 
Mam jeszcze kilka, wydaje mi się, 
że ciekawych pomysłów, chociaż-
by ogólnie dostępną sieciową 
książkę telefoniczna,  
z możliwością wyszukania abonen-
ta za pomocą numeru stacjonarne-
go, numeru komórkowego, zajmo-
wanego stanowiska lub nazwiska. 
Aplikacja zastąpiłaby dotychczaso-
we, mało praktyczne, papierowe 
książki telefoniczne. 

  
Swoistym uwieńczeniem mojej pracy twórczej byłoby stwo-
rzenie i wdrożenie do użytku aplikacji do elektronicznego 
ewidencjonowania i sortowania przesyłek pocztowych.  
Aplikacja usprawniłaby pracę stanowisk odpowiedzialnych 
za obsługę przesyłek w całym garnizonie warmińsko-
mazurskim. 
 
 

12 maja 2012 r. Wyższa Szkoła Policji w Szczytnie; 
 Robert Jackiewicz promowany na pierwszy stopień oficerski 

 

 

 

19 lipca 2012 roku - w uznaniu szczególnych zasług  
i  osiągnięć służbowych  podinsp. Robert  Jackiewicz  
został wyróżniony odznaką „Zasłużony Policjant” 
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Jeżeli już dojdzie do takiej sytuacji, że faktycznie zabraknie 
mi pomysłów na nowe rozwiązania myślę, że zastąpią mnie 
moi młodsi, naprawdę zdolni koledzy, którzy mają już na 
swoim koncie kilka bardzo ciekawych rozwiązań.  
Takim przykładem z ostatniej chwili jest wyróżnienie przez 
ogólnopolski magazyn komputerowy „Chip”, strony interne-
towej KWP w Olsztynie, jako najlepszego i najbardziej przej-
rzystego portalu policyjnego w kraju. Jest to przede wszyst-
kim zasługa pracowników naszego wydziału m.in.  
Łukasza Dylewskiego i Sebastiana Orłowskiego, którym 
chcę podziękować za wkład i zaangażowanie. 
Informacja na ten temat znajduje się w ostatnim numerze 
magazynu „POLICJA 997”. 
 
- Jak, w miarę przystępny sposób, można by określić, 
na czym obecnie polegać będzie Pana praca, za co Pan 
będzie odpowiadał, ile osób Panu podlega, jakie spra-
wy, zagadnienia? 
 
- Po sześciu latach, stanowisko Zastępcy Naczelnika  
ponownie powróciło do struktury Wydziału.  
Dotychczasowa praca komórki odbywała się na nieco in-
nych zasadach, dlatego cała organizacja pracy ulegnie  
w najbliższym czasie zmianie.  
W uzgodnieniu z Panem Naczelnikiem ustaliliśmy, że praca 
Wydziału zostanie podzielona na dwa kluczowe obszary 
operacyjne, tj. na część logistyczno-biurową i część tech-
niczną. To właśnie za pracę obszaru technicznego będę 
odpowiedzialny. A jeśli chodzi o szczegółowe zadania, to 
przede wszystkim planowanie, organizowanie i nadzorowa-
nie pracy podległych pracowników. Nadzór i koordynowanie 
działań w zakresie rozwoju, utrzymania i zapewnienia ciągło-
ści prawidłowego funkcjonowania sieci i systemów teleinfor-
matycznych, radiokomunikacyjnych oraz systemów technicz-
nego zabezpieczenia obiektów KWP w Olsztynie.  

 
W tej chwili podlega mi bezpośrednio 31 osób.  
Cieszę się, że dana jest mi możliwość współpracy z gronem 
zdolnych i wartościowych ludzi. Z racji posiadanego wykształ-
cenia, większość tych osób to umysły ścisłe, charakteryzujące 
się przede wszystkim umiejętnością rzeczowej analizy oraz 
umiejętnością zdobywania wiedzy poprzez samokształcenie. 
Bardzo cenię takie osoby, gdyż wiem z własnego doświadcze-
nia,  ilu wyrzeczeń wymaga taka postawa. 
 
- Jakie zadania i cele Pan sobie postawił? Z czego w 
perspektywie najbliższego roku byłby Pan zadowolony? 
 
- Głównym celem będzie osiągnięcie stanu wpisanego  
w misję Wydziału czyli: „ Dostarczenie każdemu upraw-
nionemu funkcjonariuszowi i pracownikowi Policji 
narzędzi, usług oraz informacji niezbędnych do reali-
zacji ustawowych zadań Policji oraz wypełniania zo-
bowiązań międzynarodowych.  
Zbudowanie teleinformatyki Policji na miarę 
XXI wieku”.  
Myślę jednak, że będę bardzo zadowolony, jeżeli zrealizuje-
my następujące zadania: 
-uruchomimy i wdrożymy do pełnej funkcjonalność, central-
ną platformę Systemu Wspomagania Obsługi Policji, 
-uruchomimy system telefonii VoIP w KWP oraz jednost-
kach podległych, w ramach projektu „Ogólnopolska Sieć 
Teleinformatyczna na potrzeby obsługi numeru alarmowego 
112”, 
-uruchomimy i wdrożymy do użytku nowy system niejawnej 
transmisji danych PSTDN, opartego na szyfratorach ETA-
VPN, który zastąpi wycofywane z użytku i kosztowne w 
utrzymaniu szyfratory „DELTA”, 
-zapewnimy dalszy rozwój systemów cyfrowej łączności 
radiowej w standardzie DMR, w tym realizację zadań w ra-
mach projektu „Fundusz Granic Zewnętrznych”, 

podkom. Robert Jackiewicz na szkoleniu  
z zarządzania jednostką w administracji 

Słupsk 2010 r. - podkom. Robert Jackiewicz na naradzie służbowej   
kadry kierowniczej pionu policyjnej łączności i informatyki  
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-wyposażymy PDOZ w jednostkach KMP/KPP/KP w profe-
sjonalne systemy monitoringu wizyjnego i dozoru, gwarantu-
jące osadzonym, właściwe respektowanie ich godności oso-
bowej, 
-stworzymy poprawnie skonstruowaną politykę bezpieczeń-
stwa systemów TI, uwzględniającą m.in. identyfikację i uwie-
rzytelnianie, kontrolę dostępu, badanie stanu bezpieczeń-
stwa oraz niezawodność ochrony. 
 
Przyznaję, że postawionych zadań jest dużo, ale jak kiedyś 
napisał Abraham Lincoln „Każda praca jest możliwa  
do wykonania, jeśli podzielić ją na małe odcinki”  
i właśnie w ten sposób będę starał się pokierować podle-
głym mi obszarem, żeby wspólnie z naszymi pracownikami, 
osiągnąć zamierzone cele. 
 
- Jak Pan odpoczywa, czy ma Pan jakieś hobby? 
 
- Lubię spędzać wolny czas wspólnie 
z rodziną, zwłaszcza że nie zawsze 
jesteśmy wszyscy w komplecie.  
Wynika to ze zmianowego systemu 
pracy mojej małżonki, która jest pielę-
gniarką.  
Lubimy wspólnie obejrzeć dobry film, 
pospacerować po okolicy, zwłaszcza 
że mamy ku temu idealne warunki, 
mieszkam bowiem w sąsiedztwie 
dwóch olsztyńskich jezior oraz lasu 
miejskiego. Często jeździmy po okoli-
cy na rowerach. 
Prawdziwe „ładowanie akumulatorów” 
następuje w chwili wspólnego wyjaz-
du nad morze. Razem z żoną staramy się, żeby przynajm-

niej raz w roku wyjechać na kilka dni na wybrzeże.  
Lubię tamte okolice, bo mają swój specyficzny klimat i urok. 
Tam naprawdę odpoczywam. 
 
Odpoczywam również wtedy, kiedy mogę zająć się wspo-
mnianą wcześniej pracą twórczą.  
Tworzenie aplikacji daje mi odprężenie i ogromną satysfak-

cję, mimo że wymaga intensywnej 
pracy umysłu. Dlatego stało się to 
moim hobby, a jak widomo, to, co robi-
my z przyjemności, nie męczy.  
A kiedy już tak naprawdę dopadnie 
mnie zmęczenie, zarzucam na ramię 
torbę z aparatem fotograficznym  
i ruszam na spacer po okolicy.  
Wtedy fotografuję wszystko od krajo-
brazów, roślin, zwierząt … po architek-
turę, detale, ludzi.  
Z każdego takiego wypadu przynoszę 
kilkaset zdjęć. Oczywiście każdego 
zdjęcia jest mi szkoda, więc mam ich 
zgromadzonych kilkanaście tysięcy. 
 

- Czego możemy życzyć na nowym stanowisku? 
 
- Zdobycia zaufania wśród przełożonych i pracowników oraz 
wytrwałości w działaniu. Zdrowia i spokoju, a jeżeli one do-
piszą, to na pewno dam radę zrealizować plany zawodowe, 
jak i osobiste.  
Tak po cichu życzyłbym sobie, żeby sprawy logistyki pozo-
stawiono służbom pionu logistycznego. My naprawdę wiemy 
jak je realizować. 
„Logistyka nie jest wszystkim, ale wszystko bez logi-
styki jest niczym”. Należy pamiętać, że sprawnie funkcjo-
nująca logistyka jest pierwszym elementem, który pozwala 
utrzymać w wysokiej sprawności służby Policji. 
 
 

 

 

Morze– swoistym akumulatorem energii do życia i pracy 

Robert Jackiewicz 
z ukochaną żoną 

W czasie wolnym nie zapomina 
również o strzelaniu... 
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Uzasadnienie wprowadzenia nowych narzędzi 

W maju 2013 r. z inicjatywy Ministra Spraw Wewnętrz-

nych, przy współpracy z Fundacją Dzieci Niczyje  

oraz Ogólnopolskim Pogotowiem dla Ofiar Przemocy  

w Rodzinie Instytutu Psychologii Zdrowia „Niebieska 

Linia”, Komenda Główna Policji opracowała dwa narzę-

dzia służące do szacowania ryzyka zagrożenia życia  

i zdrowia w związku z przemocą w rodzinie:  

część A – przemoc wobec osób dorosłych  

oraz część B – przemoc wobec dzieci,  

które zostały wdrożone do użytku służbowego w Policji 

z dniem 1 stycznia 2014 r.  

 

Uzasadnienie wprowadzenia na gruncie polskim narzę-

dzi szacowania ryzyka zagrożenia życia i zdrowia  

w związku z przemocą w rodzinie stanowią również 

europejskie regulacje zwracające coraz większa uwagę 

na ten rodzaj środków ochrony, podkreślając jednocze-

śnie konieczność ich konstruowania i wdrażania  

przez wszystkie kraje Unii Europejskiej.  

 

Jaki jest cel narzędzia?  

Celem stosowania narzędzi szacowania ryzyka zagro-

żenia życia i zdrowia w związku z przemocą w rodzinie 

jest ułatwienie podjęcia decyzji, czy w sytuacji prze-

mocy w rodzinie należy odizolować osobę, co do której 

istnieje podejrzenie, że stosuje przemoc w rodzinie  

od osoby doznającej przemocy…  

…czyli: 

1.Podniesienie skuteczności działań podejmowanych 

przez policjantów przeprowadzających interwencje  

wobec sprawców przemocy w rodzinie; 

 

2.Zapewnienie bezpieczeństwa osobom dotkniętym 

przemocą w rodzinie, poprzez minimalizowanie zagro-

żenia zdrowia i życia tych osób. 

 

Jaki jest cel kwestionariusza?  

1.Dostarczenie policjantom jednolitego narzędzia,  

a w konsekwencji zapewnienie spójnego zrozumienia 

sytuacji zagrożenia życia lub zdrowia ofiar związanego 

z przemocą w rodzinie;  

 

2.pomoc policjantom przeprowadzającym interwencję 

wobec przemocy w rodzinie w zidentyfikowaniu  

przypadków wysokiego zagrożenia życia lub zdrowia  

w związku z tą przemocą;  

 

3.pomoc policjantom w podejmowaniu dobrze uzasad-

nionych decyzji zmierzających do zatrzymania sprawcy 

przemocy w rodzinie opartych na informacjach pocho-

dzących z analizy sytuacji na podstawie czynników 

ryzyka;  

 

Od 1 stycznia 2014 roku do użytku służbowego wprowadzono nowe narzędzia szacowania ryzyka zagroże-

nia życia i zdrowia w związku z przemocą w rodzinie. Wdrożenie nowych narzędzi ma na celu zapewnienie 

bezpieczeństwa osobom dotkniętym przemocą w rodzinie oraz podniesienie skuteczność działań podejmo-

wanych przez policjantów wobec sprawców przemocy w rodzinie. 

 

 

O nowych narzę-

dziach szacowania 

ryzyka zagrożenia 

życia i zdrowia 

w związku z przemo-

cą w rodzinie mówi 

asp. Joanna Radek 

asystent Wydziału 

Prewencji KWP  

w Olsztynie. 
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4.wypełniony formularz staje się waż-

nym dokumentem, który może być 

wykorzystywany podczas dalszej 

pracy z konkretnym przypadkiem 

przemocy w rodzinie  

w ramach spotkań zespołów interdy-

scyplinarnych  

lub grup roboczych.  

 

Z czego składa się narzędzie? 

Każde z narzędzi składa się z kwe-

stionariusza szacowania ryzyka 

oraz algorytmu postępowania  

policjanta (w formie wkładki do notat-

nika).  

Kwestionariusz szacowania ryzyka (zarówno część A 

oraz część B) zawiera 13 czynników ryzyka zagrożenia 

życia i zdrowia ujętych w formie pytań. 

Liczba pozytywnych odpowiedzi ma zadanie ułatwić 

policjantowi podejmującemu interwencję w związku  

z przemocą w rodzinie podjęcie adekwatnych do sytu-

acji działań (np. zatrzymania osoby, co do której istnie-

je podejrzenie, że stosuje przemoc), co w konsekwen-

cji ma służyć podniesieniu skuteczności oraz zapew-

nieniu bezpieczeństwa osobom dotkniętym przemocą 

w rodzinie, poprzez minimalizowanie zagrożenia życia  

i zdrowia tych osób.  

Wypełniony kwestionariusz dołącza się do kopii formu-

larza "Niebieska Karta-A" i przechowuje w teczce 

zagadnieniowej przemoc w rodzinie, prowadzonej 

przez dzielnicowego.  

Należy podkreślić, iż jest narzę-

dziem wspomagającym działa-

nia policjanta, a nie obligującym 

go do każdorazowego stosowa-

nia, dlatego też powinno być  

stosowane w szczególności  

podczas pojawienia się wątpliwo-

ści, co do postępowania w trakcie 

interwencji wobec przemocy 

w rodzinie. 
 

 asp. Joanna Radek  

Część A– Algorytm Część A– Kwestionariusz 

Część B– Kwestionariusz Część B– Algorytm 
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Mrągowscy pol icjanci  zorganizowal i   
warsztaty z samoobrony 

 

W trosce o bezpieczeństwo mrągowian funkcjonariusze 

Policji po raz kolejny rozpoczęli cykl bezpłatnych warsztatów 

z samoobrony. Zajęcia przeprowadzili policyjni instruktorzy 

samoobrony oraz technik interwencji.  

W warsztatach uczestniczyli nauczyciele i pracownicy  

Zespołu Szkół Specjalnych w Mrągowie. 

  

To już kolejny cykl bezpłatnych warsztatów z samoobrony skiero-

wany do mrągowian. W poprzednich edycjach uczestniczyli m.in. 

studenci Mrągowskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  

 

Na prośbę nauczycieli i pracowników Zespołu Szkół Specjalnych  

w Mrągowie odbył się kolejny cykl zajęć z samoobrony.  

Warsztaty poprowadzili policyjni instruktorzy samoobrony 

oraz technik interwencji.  

Warsztaty miały charakter edukacyjny, a ich celem było wzbudze-

nie w uczestnikach przekonania, iż poprzez stosowanie podstawo-

wych zasad bezpieczeństwa można ustrzec się różnego rodzaju 

niebezpieczeństw oraz im zapobiec.  

 

W ramach szkolenia instruktorzy uczyli podstawowych technik 

i chwytów samoobrony.  

Podczas kolejnych zajęć uczestnicy dowiedzą się, jak zapobiegać 

niebezpiecznym sytuacjom, oraz jak postępować, gdy dojdzie do 

ewentualnej napaści. Nauczą się szybkiego i sprawnego uwalnia-

nia się z uchwytów, obchwytów i uścisków, a także poznają, jak 

wykorzystać do samoobrony przedmioty codziennego użytku, 

np. torebkę, klucze czy parasolkę.  

 

Podczas zajęć uczestnicy wykazali się bardzo dużym zaangażo-

waniem w naukę poszczególnych technik obrony.  

Dzięki aktywnej rozgrzewce obyło się na szczęście bez żadnych 

urazów i zajęcia przebiegły spokojnie. 

 sierż.  Dorota Kulig  

 

 
Ośrodek Sportu i Rekreacji  

w Gołdapi  

zaprasza na  

XXVII  

Biegu Jaćwingów  

w ramach którego,  

9 lutego rozegrane  

zostaną   

II Otwarte Mistrzostwa  

Policji w Biegu Narciarskim  

o Puchar Komendanta  

Wojewódzkiego Policji  

w Olsztynie.  

 

Regulamin mistrzostw  

oraz wszelkie potrzebne  

informacje na temat 

 XXVII Biegu Jaćwingów  

dostępne są  

na stronie internetowej 

www.osirgoldap.pl 

 

Osoby zainteresowane  

udziałem w Otwartych  

Mistrzostwach Policji  

mogą kontaktować się  

również z  

mł. insp. Andrzejem Żyliń-

skim, Komendantem Powia-

towym Policji w Gołdapi  

pod numerem telefonu  

7357 410 lub 506 057 268 



Str. 22 

numer 100 (5/6) 



numer 100 (5/6) 

        P R O J E K T  I   S K Ł A D  P U B L I K ACJ I  P T .  „ I N F O R M A T O R ”-  B O Ż E N A  P R Z Y B O R O W S K A   
        T E L E F O N :  8 9 - 5 2 2 - 5 4 - 4 1;  e-mail bozena.przyborowska@ol.policja.gov.pl 

 


